

EMERALD



KURZBIOGRAFIE DEUTSCH

Wir schreiben das Jahr 1995: Inmitten der Grunge-Welle haben sich ein paar junge Metalheads im idyllischen Schweizer Dorf Düdingen dazu entschieden, sämtlichen Trends zum Trotz, traditionellen Heavy Metal zu spielen. Obwohl sie grösstenteils von der Schweizer Musikszene ignoriert wurde, schaffte es die Band, mit ihren ersten Alben die internationale Presse auf sich aufmerksam zu machen. Trotz aller Widrigkeiten blieben EMERALD ihrem Stil stets treu und haben hart dafür gekämpft, eine ernstzunehmende Macht im Underground zu werden. Selbst mehrere Besetzungswechsel konnten die Band nicht aus der Bahn werfen. Mit 8 Studioalben im Gepäck sind EMERALD heute ein fester Bestandteil der internationalen Metalszene und auch nach bald 30 Jahren noch kein bisschen leiser.

EMERALD - DAS IST SWISS HEAVY METAL VOM FEINSTEN!

SHORT BIOGRAPHY ENGLISH

In 1995, in the midst of the grunge wave, a bunch of young metalheads in the idyllic Swiss village Düdingen ignored all trends and decided to play traditional heavy metal. Although mostly ignored by the Swiss music scene, the band managed to gain the attention of the international press with the release of their first few albums.

Against all odds, EMERALD always stayed true to their path and fought hard to become a force to be reckoned with in the underground scene.

Even several line-up changes couldn't weaken the band's spirit.

With 8 studio albums under their belt, EMERALD are now an integral part of the international metal scene and, even after almost 30 years, they are still louder than hell!

EMERALD - THAT'S SWISS HEAVY METAL AT ITS FINEST!

LINE-UP

Mace Mitchell - Vocals
Julien Menth - Guitars
Michael Vaucher - Guitars
Vania Truttmann - Bass
Thomas Vaucher - Keyboards
Al Spicher - Drums

LINKS

emerald.ch
facebook.com/emeraldmatal
instagram.com/emerald_swissmetal
youtube.com/user/Tollmaismusic

DISCOGRAPHY

- REBELS OF OUR TIME (1999)
- CALLING THE KNIGHTS (2001 / Re-Issue 2002)
- FORCES OF DOOM (2004)
- HYMNS TO STEEL (2007)
- RE-FORGED (2010)
- UNLEASHED (2012)
- RECKONING DAY (2017)
- RESTLESS SOULS (2019)